



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 3 Volume . 2015

Thinking: The setting of the problem in a natural scientist's perspective

Evgeny Yakhnin

Abstract

The attempt is made to consider the phenomenon of thinking, its genesis and essence in the perspective of the “pure” natural science without reverting to ideas of philosophy or cognitive science. In such a perspective thinking appears to be a reaction of a living object to its environment. The continuous chain of stages of the increase in such a reaction sophistication, the consciousness being its highest stage.

Keywords list (en): ORGANISM, REACTION, ENVIRONMENT, INTERACTION, CONSCIOUSNESS, THINKING, REFLECTION

Date of publication: 01.06.2015

Citation link:

Yakhnin E. Thinking: The setting of the problem in a natural scientist's perspective // Chelovek. – 2015. – Issue 3 C. 69-79 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-305/>

Постановка проблемы мышления: взгляд ученого-естественника

Яхнин Евгений Давыдович

Аннотация

Делается попытка рассмотреть феномен мышления, его происхождение и сущность с позиций “чистого” естествознания без обращения к представлениям философии и когнитивных наук. При таком подходе мышление выступает как реакция живого объекта на окружающую среду. Описывается последовательная цепочка стадий усложнения подобного взаимодействия, высшим этапом которой является сознание.

Ключевые слова: ОРГАНИЗМ, РЕАКЦИЯ, СРЕДА, ВЗАИМОДЕЙСТВИЕ, СОЗНАНИЕ, МЫШЛЕНИЕ

Дата публикации: 01.06.2015

Ссылка для цитирования:

Яхнин Е. Д. Постановка проблемы мышления: взгляд ученого-естественника // Человек. – 2015. – Номер 3 С. 69-79 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-305/>